
 

 

Til Folketinget – Skatteudvalget 

 

Hermed sendes svar på spørgsmål nr. 484 af 17. februar 2015 (alm. del). Spørgsmålet er 

stillet efter ønske fra Brian Mikkelsen (KF). 

 

 

Benny Engelbrecht 

/ Camilla Christensen 
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Spørgsmål 

Vil ministeren redegøre for, om, og i givet fald hvordan den formueskattekurs, 

ministeren har betegnet som et skattehul, er blevet ændret siden dens indførelse? 

 

Svar 

De grundlæggende principper for beregning af formueskattekursen er ikke ændret siden 

udsendelsen af cirkulære nr. 185 af 17. november 1982 om værdiansættelse af aktiver og 

passiver i dødsboer m.v. og ved gaveafgiftsberegning. 

 

Det har været kendt i mange år, at formueskattekursen ofte ramte lavere end den reelle 

værdi af aktierne. Men med SKATs ”early warning” fra 2014 måtte regeringen imidlertid 

konstatere, at der forelå en ny situation, som krævede handling, jf. også mit svar på SAU 

alm. del spørgsmål 483. 
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